
CFR SA:

"Aducerea infrastructurii feroviare
la nivel european - condiþionatã de

dezvoltarea întregii economii"
Reporter: Ce proiecte de reabilita-

re a infrastructurii de cale feratã ave-
þi în derulare?

CFR SA: Proiectele cofinanþate din
fonduri externe nerambursabile,
aflate în diferite etape procedurale,
se aflã în mai multe faze - în execu-
þie, în licitaþie ºi în stadiul de semna-
re contract:

Cele în execuþie sunt urmãtoarele:
ü reabilitarea infrastructurii fero-

viare pe Braºov - Simeria tronsoane-
le Sighiºoara - Coºlariu ºi Coºlariu -
Simeria;
ü reabilitarea podurilor de cale fe-

ratã peste Dunãre - km 152+149
(Pod Borcea) ºi km 165+817 (Pod
Cernavodã);
ü modernizarea instalaþiei pentru

centralizare electronicã în staþia CF
Videle;
ü modernizarea instalaþiilor de

centralizare electromecanicã pe sec-
þia de circulaþie Siculeni-Adjud;
ü reabilitarea a 45 de poduri/po-

deþe pe raza Sucursalelor Regionale
de cale feratã Braºov, Iaºi, Bucureºti,
Timiºoara ºi Cluj;
ü modernizarea staþiilor de cale

feratã Târgu Mureº ºi Sfântu Gheor-
ghe;
ü modernizarea instalaþiilor de

centralizare electromecanicã pe sec-
þia de circulaþie ILIA - LUGOJ;
ü sistemul de detectare a cutiilor

de osii supraîncãlzite ºi a frânelor
strânse - DCOS.

Lucrãrile aflate în procedura de li-
citaþie sunt:
ü reabilitarea tronsoanelor: km

614 Gurasada ºi Gurasada - Simeria
(evaluare ºi soluþionare contestaþii);
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Aducerea infrastructurii feroviare la nivel european este condiþionatã de dez-

voltarea întregii economii, sunt de pãrere reprezentanþii CFR SA. Aceºtia

ne-au vorbit despre proiectele pe care compania le are în derulare sau în plan

pentru anul 2017, dar ºi despre finanþarea investiþiilor avute în vedere.

(continuare în pagina 30)



ü revizuire Studiu de Fezabilitate
pentru ''Îmbunãtãþirea siguranþei
traficului pe cãile ferate române,
prin modernizarea trecerilor la nivel
cu calea feratã ºi actualizarea docu-
mentaþiei de licitaþie pentru con-
tractul de proiectare ºi execuþie lu-
crãri'' (procedurã în derulare);
ü studiul de fezabilitate pentru

Modernizarea liniei de cale feratã pe
tronsonul Bucureºti Nord - Jilava -
Giurgiu Nord - Giurgiu Nord Frontie-
rã, inclusiv Podul Grãdiºtea (proce-
durã în evaluare);

Urmãtoarele proiecte le avem în
stadiul de semnare a contractului:
ü reabilitarea a 36 de poduri/po-

deþe pe raza Sucursalelor Regionale
CF Galaþi ºi Craiova (dupã aprobarea
bugetului pe 2017);
ü Studiul de Fezabilitate pentru

Reabilitarea liniei de cale feratã Cra-
iova - Drobeta Turnu Severin - Ca-
ransebeº, parte a Coridorului Orient/
Est-Mediteranean (desemnat câºti-
gãtorul procedurii de licitaþie dupã
finalizarea perioadei legale de con-
testaþii);
ü revizuirea Studiului de fezabili-

tate pentru Reabilitarea liniei de cale
feratã Craiova - Calafat (dupã finali-
zarea contestaþiilor);
ü reactualizarea Studiului de Feza-

bilitate pentru ''Electrificarea si rea-
bilitarea tronsonului de cale ferata
Cluj-Napoca-Oradea- Episcopia Bi-
hor''(dupã aprobarea bugetului
2017);

Reporter: Care sunt sursele de fi-
nanþare pentru aceste proiecte?

CFR SA: Complementar surselor
de finanþare disponibile în buget, în
baza Acordurilor de Finanþare sem-
nate cu reprezentanþii Comisiei Eu-
ropene pentru derularea proiectelor
prin Mecanismul de Interconectare
a Europei (CEF 2014-2020), CFR a
primit prefinanþare în valoare de cir-
ca 131 milioane euro.

Aºadar, sursa de finanþare a proiec-
telor este formatã din fonduri exter-
ne nerambursabile plus buget de
stat.

Toate finanþãrile pentru CNCF CFR
se fac în conformitate cu Master Pla-
nul General de Transport (MPGT) al
României. Acesta este un instru-
ment strategic acceptat la toate ni-
velele decizionale ºi va fi folosit pen-
tru planificarea intervenþiilor majo-
re, proiecte ºi alte acþiuni, ce sunt
semnificative pentru obiectivele de

transport la scarã naþionalã. MPGT
oferã informaþii despre investiþiile
programate de CFR SA, prioritizarea,
valoarea ºi eºalonarea lor pânã în
2030.

Reporter: Ce proiecte urmeazã sã
lanseze compania?

CFR SA: Proiectele care vor fi lan-
sate sunt urmãtoarele:

- reabilitarea tronsonului Apaþa -

Caþa (aflat în stadiul de elaborare
documentaþie pentru execuþie
lucrãri);

- reabilitarea tronsoanelor Braºov -
Sighiºoara (elaborare documentaþie
pentru supervizare lucrãri);

- Studiu de Fezabilitate pentru mo-
dernizarea liniei de cale feratã Plo-
ieºti Triaj - Focºani - Adjud - Bacãu -
Roman - Paºcani - Iaºi Frontierã;

- revizuirea Studiului de Fezabilita-
te pentru "Linia de cale feratã Bucu-
reºti Nord - Aeroport Internaþional
Henri Coandã Bucureºti";

- Studiu de Fezabilitate pentru "Re-
abilitarea liniei de cale feratã Predeal
- Braºov, componentã a Coridorului
IV Pan European, pentru circulaþia
trenurilor cu viteza maximã de 160
km/h";
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CE finanþeazã reabilitarea unor
tronsoane de cale feratã de la noi
l Acestea fac parte din Coridorul IV Paneuropean

Comisia Europeanã finanþeazã reabilitarea tronsoanelor

feroviare Coºlariu-Simeria ºi Sighiºoara-Coºlariu, incluse

în proiectul Reabilitarea liniei de cale feratã Braºov- Si-

meria, componentã a Coridorului IV Paneuropean (ramu-

rã nordicã) pentru circulaþia trenurilor cu vitezã de 160

km/h, potrivit Ministerului Tranporturilor.

Reabilitarea tronsoanelor de cale feratã Coºlariu-Simeria

(74,43 km) ºi Sighiºoara- Coºlariu (99,04 km) presupune

îmbunãtãþirea calitãþii transportului feroviar prin moder-

nizarea infrastructurii ºi suprastructurii feroviare, spori-

rea vitezei de circulaþie la 160 km/h pentru trenurile de

cãlãtori ºi la 120 km/h pentru trenurile de marfã ºi intro-

ducerea sistemului ERTMS/ETCS Nivel 2.

Conform sursei citate, proiectele sunt în faza a douã de fi-

naþare în cadrul perioadei de programare 2014-2020.

Cele douã tronsoane de cale feratã sunt localizate în re-

giunile de dezvoltare din Vestul ºi Centrul României, în li-

mitele judeþelor Alba, Hunedoara, Mureº ºi Sibiu.

Marius Chiper, director general al CFR SA, a declarat: "La

ora actualã, avem în derulare proiecte complexe de reabi-

litare ºi modernizare pe întreaga reþea, iar firmele cons-

tructoare trebuie sã se alãture eforturilor companiei în

dezvoltarea infrastructurii feroviare, inclusiv prin angaja-

mentul cã vor respecta termenele prevãzute în grafice

stabilite de comun acord ºi vor continua implementarea

proiectelor în acelaºi ritm de lucru înregistrat anul

trecut".

Reabilitarea acestor tronsoane feroviare, cu perioada

estimatã de finalizare anul 2018, va crea condiþiile nece-

sare pentru sporirea traficului internaþional ºi de lung

parcurs, iar principalii beneficiari ai proiectului vor fi

operatorii de transport feroviar de cãlãtori ºi de marfã,

cãlãtorii, societãþile comerciale ºi serviciile publice din

întreaga zona de dezvoltare a proiectului.
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- elaborare Studiu de Fezabilitate
pentru "'Lucrãri de modernizãri ale
l ini i lor de cale feratã (Bucu-
reºti-Braºov, Timiºoara-Arad, Bucu-
reºti-Buzãu, Bucureºti-Craiova,
Paºcani-Iaºi, Bucureºti-Constanþa,
Bucureºti-Piteºti), pentru asigurarea
unei viteze sporite ºi creºterea cali-
tãþii serviciilor de transport feroviar";

- elaborare Studiu de Fezabilitate
pentru "Lucrãri de reabilitare poduri,
podeþe, tuneluri Sucursalele Regio-
nale CF 1-8, situate pe reþeaua TEN-T
CORE ºi COMPREHENSIVE - etapa
II-a" (elaborare Studiu de
Fezabilitate);

- elaborare Studiu de Fezabilitate
pentru Modernizare a 47 staþii CF si-
tuate pe reþeaua TEN-T CORE ºi
COMPREHENSIVE (etapã elaborare
Studiu de Fezabilitate).

Reporter: Care este þinta pentru
absorbþia fondurilor UE în urmãtorii
ani?

CFR SA: CNCF CFR SA doreºte o
absorþie cât mai mare a fondurilor
europene pentru dezvoltarea infra-
structurii prin utilizarea în integrali-
tate a fondurilor alocate anual de la
bugetul de stat pentru proiectele de

finanþare externã nerambursabilã.
La nivelul Companiei Naþionale de

Cãi Ferate CFR SA, pentru investiþiile
finanþate din fonduri externe ne-
rambursabile, gradul de execuþie
bugetarã la finele anului a fost de
95,61%, iar prin depunerea cererilor
de rambursare þinta de absorbþie a

fondurilor europene pentru anul
2016 a fost realizatã.

Reporter: Când vom avea o infra-
structurã la nivelul celei europene?

CFR SA: Trebuie avut în vedere cã
aducerea infrastructurii feroviare la
nivel european este condiþionatã de
dezvoltarea întregii economii româ-

neºti, deorece exploatarea liniilor
devine avantajoasã atunci când se
transportã cantitãþi importante de
marfã.

Reporter: Mulþumesc!
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